
Maarsbergen, 26 november 2019 
 
Geacht Statenlid, 
  
Op 27 november a.s. is op de agenda van de commissie MM, de stand van zaken Onderdoorgang 
Maarsbergen geagendeerd, waarbij in het dd.17-10-19 voorgenomen besluit onder nummer 2019 
MM 178-05 van de Stuurgroep, in de voorlaatste alinea de volgende tekst staat vermeld:  
 
“Bovendien staat dat budget nu al onder druk vanwege de door het Q-team voorgestelde 
aanpassingen die in de stuurgroep zijn gehonoreerd. Dat betekent zeer waarschijnlijk dat extra 
budget zal moeten worden gevraagd aan Provinciale Staten. Dat geeft een reëel risico op een 
nieuwe politieke discussie over de spooronderdoorgang in Maarsbergen”. 
 
Voor alle duidelijkheid: u heeft in december jl. ingestemd met een verhoging van het budget van  
€ 36.2 miljoen naar € 51.6 miljoen, waarbij eindelijk duidelijkheid werd gegeven over € 5 miljoen 
“oude kosten” (aantoonbaar minimaal € 8.22 miljoen), en de kostenrekening werd aangevuld met, 
na enig aandringen, eerder “vergeten” opslagen en “scope uitbreidingen”, waaronder een extra 
reservering voor geluidwerende voorzieningen ad € 0.87 miljoen (210 meter geluidsscherm) en een 
extra reservering voor het kruispunt in het dorpshart voor € 0,25 miljoen. 
  
In deze Statenvergadering werd nogmaals bevestigd dat er in deze begroting € 2.8 miljoen voor een 
kwalitatieve impuls werd gelabeld. Beperking van de extra overlast voor de direct getroffen 
bewoners en met name de Engweg, stond hierbij vooraan.  
 
Het advies van het Q-team uitmondend in de eindrapportage, leidt tot een memorandum door de 
Stuurgroep op 5 september 2019, waarbij in financiële zin weinig overblijft van een kwalitatieve 
impuls.  De geadviseerde geluidswerende maatregelen in wegdek en tunnelwanden worden 
geschrapt, terwijl de eerder genoemde geluidschermen niet worden geplaatst. Voor de opgenomen 
kosten fietsbruggen zijn reeds bedragen in de begroting opgenomen en de fietsonderdoorgang (ook 
al uitgebreid in de begroting opgenomen en tussentijds nog eens uitgebreid met scopekosten) valt 
sterk op met nog eens een kostenpost van € 461.700,--.  
 
Tenslotte wordt ook nog eens de post Plein centrum Maarsbergen (ingeschat op € 450.000,-) en 
zeker deel uitmakend van de begroting, nu doorgeschoven naar de Gemeente Utrechtse Heuvelrug 
met de opmerking dat dit buiten de scope zou vallen.  
 
Het schrappen leidt tot een totaalbesteding van maximaal € 800.000,-- en een vervallen van de 
post geluidschermen van € 870.000,--. Waar haalt de stuurgroep de dreiging van overbesteding en 
uitbreiding van de begroting vandaan?  
 
Na alle financiële onduidelijkheden vanaf december 2013 t/m de dag van vandaag, constateren wij 
daarnaast ook in de uiteindelijke plannen een gebrek aan toekomstvastheid en serieuze problemen 
met betrekking tot verkeersveiligheid. Overigens opvallend dat het met kritiek overladen 
verkeersveiligheid rapport niet bij de vergaderstukken zit.  
 
In dit kader wil ik de brief van een aantal Raadsleden van de Gemeente Utrechtse Heuvelrug van 9 
december 2018, in herinnering roepen, waarin werd gevraagd om enige bezinning. Daarin werd 
onder andere geconstateerd dat aanpassing van het ontwerp zoals 2 i.p.v. 3 rijbanen in combinatie 
met een lagere ontwerpsnelheid nog onvoldoende is belicht. Deze vooruitziende blik zou, naast een 
stevige besparing, ook oplossing bieden aan een flink deel van de problemen zoals geschetst in de 
Verkeersveiligheid audit. 
 



Ook de conclusie van het verkeersonderzoek doorstroming, ook al bericht in de brief van de 
Raadsleden, waarbij al vrij snel na realisatie van de nieuwe infrastructuur een extra maatregel 
genomen moet worden in de vorm van een rotonde doseerinstallatie, duidt erop dat de Westvariant 
met afgesloten Tuindorpweg geen toekomstbestendige oplossing is.  
 
U hebt bij uw beslissing in maart 2017 het dringende 3 rijbanen uitgangspunt en de zeer dwingende 
60 km ontwerpsnelheid onwrikbaar benoemd, waar nu klaarblijkelijk van af geweken dient te 
worden. 
 
Wij raden u aan het geschetste reële risico op een nieuwe politieke discussie te nemen door een 
scherpe regel voor regel beschouwing van de huidige totale begroting in te plannen en de 
veiligheidsaudit en de reeds eerder van diverse zijden gedane suggesties om tot een beter ontwerp 
te komen serieus te nemen. Pas daarna zou een voorontwerp PIP kunnen worden vastgesteld.     
 
Vereniging Bewonersbelangen Maarn Maarsbergen 
R. Hartvelt 
 
 


